
PROTOKÓŁ NR 0012.2.2.2020 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia

w dniu 18 lutego 2020r.

miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM.

Czas posiedzenia: godz. 14.30 – 16.15

W  posiedzeniu  uczestniczyli  członkowie  Komisji  Polityki  Gospodarczej
i Bezrobocia oraz zaproszeni goście, zgodnie z załączonymi listami obecności.

Porządek obrad.

1.  Otwarcie posiedzenia.

2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3.  Sprawy bieżące:

 Projekt  uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej
Miasta Jastrzębie-Zdrój,

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzę-
bie-Zdrój na 2020 rok,

 Statut Miasta Jastrzębie-Zdrój – projekt.

4. Problem bezrobocia w mieście, stan zatrudnienia, środki i programy 
na 2020 rok. 

5. Wolne głosy i wnioski.

6. Przyjęcie protokołu z dnia 21 stycznia 2020r.

7. Zakończenie posiedzenia.

Ad. 1.
Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik, powitał
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości. 

Ad. 2.
Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad został  przyjęty głosami:  za-5,  przeciw–0, wstrzymujących
się– 0. 
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Ad.3. 
Sprawy bieżące:

 Projekt  uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej
Miasta Jastrzębie-Zdrój

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka – Za-
stępca Skarbnika Miasta

Szymon Klimczak- radny RM
Czy planowana jest autopoprawka w kontekście zmiany nazwy zadania, a chodzi
o  modernizację  pojazdu  ratowniczo-gaśniczego  dla  OSP  Bzie,  ponieważ  teraz
w budżecie jest 150 tys. zł na modernizację, ale jest to zadanie inwestycyjne.
Natomiast  pojawiła  się  możliwość,  aby otrzymać  dofinansowanie  z  Krajowego
Systemu Ratowniczo-Gaśniczego i tam jest 200 tys. zł, a 260 tys. zł zaoferował
WFOŚ i 150 tys. zł prawdopodobnie Fundusz Sprawiedliwości. To jest taka dekla-
racja, że byłoby to możliwe, tylko kwestia przygotowania odpowiednich doku-
mentów.  Mam informację,  że  Komendant  Miejski  Państwowej  Straży  Pożarnej
rozmawiał z panią Prezydent, że coś takiego zdaje się być zasadne, jednak cze-
kamy na zmiany normatywne. 

Katarzyna Prątnicka- Zastępca Skarbnika Miasta 
Nie mamy jeszcze takiego wniosku. Zmiana nazwy przedsięwzięcia wieloletniego
musiałaby być wprowadzona na sesję.

Szymon Klimczak- radny RM
Dokładnie tak.

Katarzyna Prątnicka- Zastępca Skarbnika Miasta 
Natomiast zmiana zadania jednorocznego nie wymaga wprowadzenia na sesję,
ponieważ jest tylko decyzją pani Prezydent. Jednoroczne zadanie w każdym mo-
mencie, bo to jest zmiana planu finansowego Urzędu, ale tam jest ważny zakres
rzeczowy, żeby wpisywał się w przyszłe finansowanie. Zmiana nazwy zadania,
czy nazwa zadania jest mniej istotna od zakresu rzeczowego, który potem jest
przedkładany do instytucji, która chce środki przekazać. 

Szymon Klimczak- radny RM
OSP ma samochód  ratowniczo-gaśniczy,  ale  chodzi  o  to,  żeby  doinwestować
w postaci 150 tys. zł tj. zmodernizować pojazd od nowa i wiem, że było to za-
kwalifikowane nie jako zadanie bieżące, ale inwestycyjne.

Katarzyna Prątnicka- Zastępca Skarbnika Miasta 
Jednoroczne z tego, co kojarzę, więc to jest zmiana techniczna, którą w każdym
momencie można zrobić, tylko wydział merytoryczny musi przygotować.   

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Temat był omawiany na naradzie i nie było jeszcze konkretnej decyzji.

Szymon Klimczak- radny RM
Pytam, ponieważ obietnica tych środków była ważna do końca stycznia i Bzie  za-
kwalifikowało  się  do  tego,  żeby  tam  być,  a  miałem  możliwość  rozmawiać
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z Komendantem Wojewódzkim w tym temacie i powiedział, że oczekuje też po
stronie samorządu jasnych deklaracji w postaci tego, że będzie to w budżecie. 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie było żadnego potwierdzenia, że środki są zapewnione.

Szymon Klimczak-radny RM
Każdy czeka na każdego i to jest teraz chyba najtrudniejsze, a jeśli zamawiają-
cym będzie finalnie Miasto, to najłatwiej zacząć od siebie. 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie do końca, bo nam najtrudniej jest to przeprowadzić. 

Szymon Klimczak-radny RM
Jeżeli się nie uda, ale mam nadzieję, że tak, to zawsze można wrócić do zadania
tj. modernizacja samochodu.

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Najkorzystniej dla nas by było w ten sposób, że są środki i robimy zmianę.

Tadeusz Markiewicz-radny RM
Podobnie może być w przypadku, gdzie spółka przekazała środki, które wprowa-
dzamy do budżetu i sprawa jest załatwiona.  

Katarzyna Prątnicka- Zastępca Skarbnika Miasta 
Czasami wystarczy jakaś promesa.

Szymon Klimczak-radny RM
Wiem, że w trybie wnioskowym Funduszu Sprawiedliwości jest udział gminy.

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Jedno jest zależne od drugiego. 

Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Gdzieś to trzeba zacząć i może warto to zrobić, jeśli mamy pieniądze dostać, lub
ich nie dostać. Proszę to rozważyć panie Prezydencie. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Sta-
nowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzę-
bie-Zdrój na 2020 rok 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka – Za-
stępca Skarbnika Miasta

Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.

 Statut Miasta Jastrzębie-Zdrój – projekt.

Komisja zapoznała się z projektem Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój.
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Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji 
Przygotowany został projekt Statutu Miasta, który jest wynikiem pracy Zespołu,
w skład którego wchodzi Przewodniczący Rady Miasta, przedstawiciele Klubów
Radnych, pan Prezydent i prawnik. Celem Zespołu było napisanie dobrego Statu-
tu przy ograniczeniach prawnych, bo panowie reprezentujący stronę prawną cią-
gle  wskazywali, żeby nie pisać tego, co jest w ustawie. Praktycznie byłby to ka-
dłubowy Statut  Miasta.  Myślę,  że  jakiś  kompromis został  tutaj  zawarty,  żeby
nadać sens Statutowi, bo to jest kluczowy dokument formalno-prawny dotyczący
Miasta. Najważniejszy dokument, bo reguluje zasady funkcjonowania Rady Mia-
sta przede wszystkim.   

Roman Foksowicz – Zastępca Prezydenta Miasta 
Tutaj jeszcze prawnik wystosował uwagi i w większości to, co pan Przewodniczą-
cy powiedział, dotyczące nie wpisywania pewnych rzeczy do Statutu. Myślę, że
Statut nie będzie głosowany w lutym, bo istnieje konieczność przesunięcia tego
na miesiąc marzec jeszcze z innych względów. Ponieważ pracujemy nad tym,
żeby wprowadzić elektroniczny obieg dokumentów i elektroniczny system głoso-
wania dla Rady Miasta. Musimy dostosować Statut tzn. wpisać pewne rzeczy do-
tyczące przekazywania elektronicznie dokumentów i w tej kwestii muszą się od-
być co najmniej dwa spotkania.   

Ad.4.     
Problem bezrobocia w mieście, stan zatrudnienia, środki i programy na 
2020 rok. 

Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Jastrzębiu-Zdroju  -  Andrzej  Koba
przedstawił  informację dotyczącą  problemu  bezrobocia  w  mieście,  stanu
zatrudnienia oraz środków i programów na 2020 rok

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Michał Urgoł- radny RM
Chciałbym pogratulować  panu  Dyrektorowi  i  całemu zespołowi  Urzędu  Pracy,
ponieważ widać efekty i  w  rozmowie z przedsiębiorcami  możemy się  spotkać
z samymi superlatywami. Jeżeli mógłbym zapytać o jakieś wyróżnienia.

Andrzej Koba-Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Wyróżnienia może nie otrzymaliśmy tak, jak w poprzednich latach, ale w naszej
ustawie jest mowa o czymś takim, jak nagroda specjalna Ministra. My oczywiście
opisujemy  wszystkie  działania,  a  Ministerstwo  sprawdza  wszystkie  urzędy
i  w  rankingu  na  trzydzieści  jeden  Urzędów  Pracy  w  województwie  śląskim
znaleźliśmy  się  tym  razem  na  piątym  miejscu  wśród  nagrodzonych.  W
poprzednich latach zajmowaliśmy pierwsze, albo trzecie miejsce kilkakrotnie. 

Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Chciałem zapytać odnosząc się do ilości firm w naszym mieście i wiemy, że jest
najmniejsza  w  województwie  śląskim,  bo  jest  potężna  Jastrzębska  Spółka
Węglowa,  a  przez  lata  i  tej  alternatywy  patrząc  na  Jastrzębie-Zdrój  nie
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zbudowaliśmy. Firmy powstają i trudno jest im się ulokować na rynku, ale lokują
się  i  tak  jest  na  całym świecie,  że  pierwszy  rok  jest  najtrudniejszy,  a  drugi
jeszcze trudniejszy. Do pięciu lat, jeśli firma przetrwa pięć lat, to jest szansa, że
już pozostanie na rynku. Jakby pan zdefiniował, czego oczekują przedsiębiorcy
i w co jeszcze ewentualnie Miasto mogłoby się włączyć?

Andrzej Koba-Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Firmy rozmawiają z nami, jako z Urzędem i od Urzędu oczekują jak najlepszej
obsługi,  jak  największego  dostępu  do  środków  i  najłatwiejszego  dostępu  do
środków,  jak  również  wysokiej  kultury  obsługi  klienta.  Co  do  potrzeb
ukierunkowanych na Miasto? Nie jestem w stanie odpowiedzieć na to pytanie, bo
myślę, że przedsiębiorca, który działa na danym rynku widzi pewne perspektywy,
możliwości i widzi działania Miasta pod kątem wsparcia przedsiębiorczości, czy
też  takich  działań  nie  widzi  i  radzi  sobie  sam.  Natomiast  z  tego,  co  akurat
doświadczyliśmy,  to  pomysł  z  jastrzębską  kartą  przedsiębiorcy  realizujemy  i
odzew pracodawców, przedsiębiorców był bardzo dobry. Ponieważ dosyć prężnie
zaczęliśmy w tym zakresie działać, kiedy powstawał ten program i udało nam się
do  tego  programu  namówić  wielu  przedsiębiorców.  Wiadomo,  że  z  karty
korzystają młodzi przedsiębiorcy do drugiego roku działalności i albo korzystają
z  karty,  albo  nie.  My  na  to  wpływu  nie  mamy.  Natomiast  udało  nam  się
w  okresie,  kiedy  rozwijaliśmy  kartę  namówić  bardzo  wielu  przedsiębiorców
i  instytucji  w  krótkim okresie  czasu.   Tylko  porównam, że  jak  na  Jastrzębie
uzyskaliśmy pięćdziesięciu pracodawców, a Wodzisław Śl., który też taką kartę
wprowadzał  i  wprowadzał  kartę  sieciową  wspólnie  z  Nysą,  Rybnikiem
i  Starachowicami,  gdzie  mieli  wspólnie  siedemdziesiąt.  Więc  otwartość
przedsiębiorców  jastrzębskich  jest  ogromna  i  do  tego  działanie  pracowników
Urzędu Pracy, którzy byli w to bardzo mocno zaangażowani. Natomiast, nie da
się  tego relatywnie powiedzieć, jak to funkcjonuje i kto z tej bazy korzysta, bo
nie mamy takich danych i możliwości nakłaniania młodych przedsiębiorców do
korzystania z tego. 

Janusz Toborowicz-radny RM
Chciałem pana zapytać, jako Dyrektora prowadzącego Urząd Pracy, jakie pan ma
problemy, czy też potrzeby lokalowe i problemy związane z organizacją pracy
Urzędu?  Drugie  bardziej  szczegółowe  pytanie,  bo  mówił  pan  o  1500
bezrobotnych, ale mnie bardziej interesuje to, jak na przestrzeni roku wygląda
kwestia aktywizacji pracy dla kobiet? Czy ilość bezrobotnych kobiet wzrosła, czy
zmalała?

Tadeusz Markiewicz-radny RM
Dodatkowo zapytam, czy w liczbie 1500 osób są nowe osoby, czy jest pewna
grupa zawodowych bezrobotnych?

Andrzej Koba-Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Odpowiadając na ostatnie pytanie, tak są zawodowi bezrobotni, którzy pozostają
w  naszych  rejestrach  w  sposób  długotrwały,  czyli  długotrwale  bezrobotni
i z takimi bezrobotnymi mamy największy problem aktywizacyjny. Ponieważ są
to osoby które, albo w ogóle nigdy nie pracowały, nie mają kwalifikacji, żeby
jakiekolwiek  zatrudnienie  podjąć,  bądź  są  to  osoby,  które  mają  takie
umiejętności, które nie pozwalają ich zmusić do pracy. Jak możemy porównywać
nasze  działania?  Kilka  lat  temu duża  ilość  bezrobotnych,  wpływające  wnioski
stażowe, czy prace interwencyjne, gdzie ich realizacja następowała w przeciągu
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godzin, dni. Obecnie, żeby zrealizować taki wniosek, to są tygodnie, ponieważ
wysyła  się  jedną,  czy  drugą  osobę,  gdzie  każda  z  tych  osób  rejestrując  się
oświadcza,  że  jest  zdrowia  i  gotowa  do  zatrudnienia.  Jak  to  potem jest,  to
później  wychodzi.  My wysyłamy  zgodnie  ze  wskazaniami  pracodawcy  według
kwalifikacji,  które  są  uwidocznione  w  deklaracji  tej  osoby.  Z  tym  jest  
i  realizacja  takich wniosków wydłuża  się niekiedy w nieskończoność,  czyli  do
momentu, kiedy nie wyrażamy zgody na przedłużanie któryś tydzień, czy miesiąc
do realizacji. Jeżeli chodzi o problemy? Mamy bardzo dobrą kadrę, przygotowaną,
wyedukowaną, znającą tematykę i przede wszystkim zaangażowaną, bo trzeba
sobie powiedzieć, że dzisiaj o doświadczonego i zaangażowanego pracownika jest
trudno i  urzędnika  również.  Tym bardziej,  że  zakres  zadań jest  bardzo  duży
i zakres ustawy także. Znajomość wszystkich naszych zapisów i produktów też
jest bardzo trudna, aby pracownicy byli w stu procentach przygotowani.  Mając
taką kadrę, jaka jest w Urzędzie Pracy w Jastrzębiu-Zdroju, to można się tylko
cieszyć,  a  chociażby  specjaliści  ds.  programów  potrafią  pisać  bardzo  dobre
wnioski pozyskując bardzo wysokie środki i bardzo ciekawe programy, których
nie  musielibyśmy,  ale  pracownicy  szukają  i  pytają,  czy  występujemy.  Tak
w ubiegłym roku i teraz jeszcze kontynuujemy, ale w ubiegłych latach mieliśmy
około 2 mln zł co roku dodatkowo z programów konkursowych. To nie są proste
programy,  bo  najpierw  trzeba  napisać  ciekawy  program,  a  potem  wykonać.
Wykonanie  programu,  to  80%  problemu,  a  20%  opisanie.  Jeżeli  chodzi
o  bezrobocie  wśród  kobiet?  Kiedyś  w  Jastrzębiu-Zdroju  było  70  %
zarejestrowanych kobiet, a obecnie jest to na poziomie 60%, więc i tak jest w
więcej, niż w innych miastach, ale to jest specyfika regionu. 

Michał Urgoł-radny RM
Myślę, że Urząd Pracy stoi przed nowymi zadaniami, jak zmiana branży dla osób,
które już są zatrudnione.  Tutaj pytanie, czy już dzisiaj do zadań Urzędu Pracy
należy taka zmiana?

Andrzej Koba-Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Osobom, które są zainteresowane zmianami możemy zaproponować oferty pracy
i osoby również mogą się u nas rejestrować jako osoby poszukujące i jest taka
możliwość.  Natomiast  dla  takich osób niestety, ale  nie mamy i  tutaj też jest
wyjście, o którym również mówiliśmy w kontekście zmian do ustawy, aby takie
osoby  również  móc  wspomóc  zakresem  ustawowym  działań  aktywizujących.
Czyli,  szkolenie, podwyższenie kwalifikacji,  zmiana kwalifikacji,  żebyśmy mogli
jako  Urząd  sfinansować  takie  zadania.  Na  razie  możemy  zarejestrować,
zaproponować oferty pracy, natomiast nie jesteśmy w stanie wesprzeć, bo na to
nam ustawa nie pozwala. Podwyższać kwalifikacje dla pracowników pracujących
w przedsiębiorstwach możemy w ramach Krajowego Funduszu Szkoleniowego.

Janusz Toborowicz-radny RM
200 osób?    

Andrzej Koba-Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Tak. W tym roku mamy podobna kwotę do realizacji i zobaczymy ile? Ponieważ
mamy bardzo  dużo  wniosków złożonych  na  800  tys.  zł,  więc  jakaś  selekcja
będzie musiała nastąpić. 

Tadeusz Markiewicz- radny RM
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Bardzo  dużo  słyszy  się  na  rynku,  w  prasie  i  czasami  w  mediach  o  braku
kierowców, czy jest możliwość podniesienia kwalifikacji, lub przeszkolenia się na
kierowcę?

Andrzej Koba-Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Jako osoba bezrobotna jak najbardziej, tylko trzeba uprawdopodobnić przyszłe
zatrudnienie. Mamy formę bonu szkoleniowego i tutaj bym widział bardziej w tym
zakresie,  ale  można tez  sfinansować szkolenie.  Faktem jest,  że  są  to  drogie
szkolenia  i  nie  zawsze  efektywne,  ponieważ  zdawalność  nie  zawsze  jest
stuprocentowa.   W  związku  z  tym  jest  niekiedy  problem  z  dochowaniem
terminów, które osoby bezrobotne mają narzucone przy realizacji.

Tadeusz Markiewicz- radny RM
Czy  w przypadku  niezdania  jeden raz,  czy  dwa razy,  to  osoba musi  zwrócić
koszty?    

Andrzej Koba-Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Nie. 

Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji 
Większość  jastrzębskich  firm  ponad  95  %,  to  mikrofirmy  kilkuosobowe,  czy
jednoosobowe i taka jest rzeczywistość i każda formuła wsparcia dla tych firm
jest cenna. Stąd jeśli powstało takie miejsce na dworcu autobusowym, to miejsce
gdzie mikroprzedsiębiorca może sobie wynająć pomieszczenie, bo często nim nie
dysponuje, żeby się spotkać i coś omówić. 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Zapowiadałem już na ostatniej Komisji powstanie takiego miejsca. Od dłuższego
czasu zastanawialiśmy się nad tym, żeby uruchomić takie miejsce spotkań, pracy
dla  osób,  które  potrzebują  takiego  miejsca.  Jest  to  dla  osób,  które  pracują
w  samozatrudnieniu,  lub  jako  przedstawiciele  handlowi,  prowadzą  własną
działalność  mniejszą,  czy  większą,  a  nie  posiadają  biura,  czy  miejsca  gdzie
mogliby się  spotkać.  Wiemy, że  dużo takich  osób spotyka się w McDonald’s,
które nie jest odpowiednim miejscem do pracy, bo cały czas jest szum i hałas, co
nie  pozwala  się  skupić.  Mamy  też  w  Jastrzębiu  grupę  osób  młodych  tj.
startupowców, którzy pracują również w zawodach branży IT i z takich miejsc
korzystają na całym świecie.  Znamy też  przykłady sąsiadów i  na przykład w
Karwinie  jest  takie  miejsce,  jak  Business  Gate,  gdzie  cały  budynek  jest
przystosowany do tego, żeby osoby o takim charakterze pracy mogły się tam
spotykać. W związku z tym szukaliśmy takich możliwości, gdzie znaleźć miejsce
w Jastrzębiu, żeby powstał taki punkt, aby w/w osoby mogły pracować. Po wielu
poszukiwaniach  stwierdziliśmy,  że  dworzec  jest  niewykorzystany  i  należy
pomieszczenia wykorzystać w miarę możliwości. Główne prace rozpoczęły się już
w sierpniu ubiegłego roku, gdzie najpierw musieliśmy doprowadzić internet do
tego miejsca po to, żeby można było tam pracować również poprzez internet
i całe prace związane z przystosowaniem jak najmniejszym kosztem. Ponieważ
patrzyliśmy  na  to,  żeby  nie  ponosić  wielkich  kosztów i  zobaczyć,  czy  to  się
sprawdzi. W między czasie konsultowaliśmy się z młodymi ludźmi, ale nie tylko
pracującymi w ten sposób i cały czas była mowa, że jest zainteresowanie takim
miejscem. Myślę, że to co przygotowaliśmy zaskoczyło też młodych ludzi, którzy
pracują w takich miejscach i bardzo im się spodobało, w jaki sposób zostało to
przygotowane.  Posłuchaliśmy też rad, uwag i dostosowaliśmy to miejsce tak, że
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jest przyjazne dla osób pracujących w ten sposób. Mamy zamiar przygotowywać
szkolenia  i  mamy  wielu  chętnych  do  prowadzenia  tych  szkoleń  z  branży  IT
i różnych działów. Dzisiaj otrzymaliśmy informację z Urzędu Skarbowego, że chcą
włączyć się w działania i również przedstawiać swoje informacje dot. podatków,
rozliczeń, żeby młodych ludzi wprowadzić w świat biznesu i umożliwić powstanie
większej ilości firm na naszym terenie. To wszystko ma znaczenie, w jaki sposób
będziemy kształtowali, a jedyne, co możemy zrobić, to kształtować i namawiać
do tego, żeby powstawały mniejsze, lub większe firmy. 

Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Oceniam, że to jest bardzo dobre rozwiązanie i myślę, że to będzie procentować.
Tutaj wiele firm może otrzymać wsparcie, bo mają to miejsce, ale skoro tak, to
powinniśmy pójść krok dalej. Ponieważ już są miejsca, bo wynajęto biura, a teraz
brakuje następnego narzędzia, czyli  to, co było na Moszczenicy, czy w innym
miejscu, a czego mamy tradycję i tutaj odnoszę się do Inkubatora. Było takie
miejsce  w  MZK  tj.  hala,  gdzie  firmy  mogły  wynajmować  powierzchnię
i  w  Pawłowicach.  Tego nie  ma.  Rozmawialiśmy tutaj,  bo można robić  to,  co
w innych samorządach tzn. budować hale modułowe na 1000-2000m, a potem
odpowiednio  dzielić,  albo  takie  miejsca,  gdzie  można  takie  powierzchnie
kształtować  w  różny  sposób.  Szanowni  państwo,  spójrzmy  w  taki  sposób
i szukajmy rozwiązań.  Nie wskazuję, że akurat w tym, czy innym miejscu. To był
poważny  krok  do  przodu  i  spróbujmy  znaleźć  następne  rozwiązanie,  aby
przygotować powierzchnię z możliwością rozbudowy, jeśli będzie taka potrzeba.
To  jest  chyba  najlepsze,  żeby  na  początku  kosztów  nie  ponosić  i  takie
rozwiązanie stworzyć, aby firmy którym się powiedzie i chcą się rozwijać, żeby
miały miejsca na siedzibę firmy, bo może potrzebują większą powierzchnię na
prowadzenie działalności. Ponieważ biur w Jastrzębiu nie ma, bo na przykład…
potrzebowali  poważne  pomieszczenia  i  nie  było  w  Jastrzębiu,  to  trzeba  było
przenieść do Żor. Chciałbym coś takiego zasygnalizować i  zastanowić się nad
taką koncepcją i rozmawialiśmy o tym panie Prezydencie. 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Tak. 

Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Może  jest  czas,  żeby  po  sukcesie  tego  rozwiązania  wrócić  i  kreować  nowe
rozwiązania.  

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Cały czas szukamy takich możliwości, żeby takie miejsce stworzyć, bo sam lokal
który powstał  nie  spełnia się  w sensie wynajmu biura  i  dzierżawy komuś  na
dłuższy okres czasu. Ponieważ to jest praca tymczasowa i nie wynajmujemy tych
pomieszczeń  na dłuższy  okres  czasu,  bo  to  nie  jest  ten  cel,  a  chcieliśmy to
najmniejszymi kosztami zrobić obciążającymi też przedsiębiorców. Dlatego, że
w  innym  przypadku  wchodziliśmy  przy  niskich  cenach  w  pomoc  publiczną,
a chcieliśmy tego uniknąć. Natomiast, jeżeli chodzi o inkubatory i takie miejsca,
to próbowaliśmy w ubiegłym roku złożyć projekt do środków transgranicznych
razem  z  Karwiną,  Politechniką  Śląską,  Uniwersytetem  Śląsko-Morawskim
mieszczącym się w Karwinie. Mieliśmy przygotowany projekt zagospodarowania
hotelu Omega i stworzenie miejsca, gdzie można by było podnajmować biura.
Tam warunki  są już zupełnie inne tzn.  umożliwiające otrzymanie  oddzielnego
pomieszczenia  z  podpisaniem  umowy  na  dłuższy  okres  czasu  i  korzystanie
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z tego. Oczywiście przy warunkach preferencyjnych, które nie mogą być niskie,
bo pomoc publiczna i rozliczanie tego, to też ciężka sprawa. Natomiast, niestety
wycofała nam się  strona czeska i tego projektu nie mogliśmy złożyć. Szukamy
dalej  jakiegoś  rozwiązania,  żeby spróbować takie  miejsce  odtworzyć  i  czy  to
łaźnia Moszczenica, nad którą pracujemy cały czas.

Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Czyli są działania i jeżeli będą założenia koncepcji, to proszę Komisję zapoznać.
Mam jeszcze jedno pytanie dotyczące siedziby Urzędu Pracy i na razie jest to ul.
Pszczyńska.  Został  zakupiony  obiekt  i  w  dyskusji  też  sygnalizowałem,  czy  to
kupować, czy nie i miałem wątpliwości, bo tam była mowa o kosztach. Za kwotę
500 tys. zł  tam się tego nie zrobi i wiem, że koszty będą większe. Pytanie, co
dalej panie Prezydencie?

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
W  najbliższym  czasie  ogłosimy  przetarg  na  remont  tego  budynku
i   przystosowania  dla  Urzędu  Miasta  i  Miejskiego  Zespołu  Obsługi  Szkół
i  Przedszkoli.  W zakresie  tego jest  przede  wszystkim wybudowanie windy do
użytkowania  publicznego  i  charakteru,  jaki  ma  Urząd  Pracy  i  MZOSiP,  oraz
ciążącym  na  nas  obowiązku,  ponieważ  muszą  być  dostosowane  dla  osób
niepełnosprawnych. W początkowym okresie nie planowaliśmy tego i chcieliśmy
przesunąć na  jakiś  czas.  Budynek miał  możliwość  użytkowania uwzględniając
obsługę  tak,  żeby  petenci  nie  musieli  chodzić  na  wyższe  piętra.  Wszystko
mieliśmy uwzględnione,  ale  jednak ustawa o  dostępności  też  nas  zmusiła  do
tego, że musimy pewne działania podjąć. Jak jeszcze PEC był posiadaczem, to
miał projekt wbudowania zewnętrznej klatki schodowej, a my stwierdziliśmy, że
przebudujemy wewnętrzną  klatkę  schodową.  Koszty  były  podobne,  natomiast
zewnętrzna klatka schodowa zabierała nam trochę pomieszczeń, które jednak są
potrzebne. Myślę, że w przyszłym roku jak się uda, to nastąpi przeprowadzka. 

Tadeusz Sławik –Przewodniczący Komisji 
Bardzo dziękuję panie Dyrektorze za dogłębną prezentację działalności Urzędu
Pracy i wskazanie również tego, co będzie się działo w roku 2020. Podkreślam
ewolucję Urzędu Pracy,  bo trzeba tak dostosować, gdyż warunki  rynkowe się
zmieniają i nie można tylko trwać w tym, co się robiło, tylko do tego trzeba się
dostosować. Bardzo dziękuję panie Dyrektorze.

Michał Urgoł – radny RM
Proszę podziękować załodze i pracownikom za wykonywaną pracę.  

Ad.5.

Wolne głosy i wnioski.

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Chciałem pani Prezydent i panu Prezydentowi podziękować w imieniu przedsię-
biorców branży handlowej, a chodzi o kwestię koncesji. To już była decyzja gru-
dniowa, ale w styczniu o tym nie mówiłem tj. przedłużenie okresu trwania konce-
sji do pięciu lat. Jest to bardzo zasadne, ponieważ są gminy gdzie jest na 10 lat
i przedsiębiorca nie musi co parę lat całej procedury robić, bo ustawa nie jest
najlepsza, gdzie trzeba z Sanepidu wszystkie dokumenty przedłożyć do spraw-
dzenia. Dzięki temu jest mniej uciążliwości, natomiast mam nadzieję, że ustawa
zostanie  kiedyś  zmieniona  na taką,  która  spełnia  pewne cele,  które  państwo
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przyjmuje, a jednocześnie nie zawierającą tylu zapisów, które są uciążliwe dla
przedsiębiorców. Następny temat, to temat kolei. Na temat kolei rozmawiamy od
2011r., 2012r. i w ostatnim czasie pojawiła się nowa informacja dotycząca budo-
wy kolei związanej z Centralnym Portem Komunikacyjnym i to dotyczy w moc-
nym stopniu  Jastrzębia  tj.  całej  części  Jastrzębia,  bo pojawiły  się  propozycje
przebiegu nieostateczne, ale w szczególności dotyczące Bzia. Zapoznałem się z
tymi informacjami, bo zwracali się mieszkańcy Bzia i wiem, że praktycznie każdy
ma tę informację. Zapoznałem się z tym, co jest w internecie i sądzę, że winni-
śmy stanowisko jako Miasto przyjąć. Zakładam, że samorząd z Bzia zajmie sta-
nowisko, bo propozycje, które zostały przedstawione i mam tutaj na papierze, a
są dokładnie w internecie i każdy na to patrzył. 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Podchodziłbym do tego bardzo ostrożnie, bo żadnych konsultacji…

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Panie  Prezydencie  zwrócę  uwagę  na  fakt,  że  w  tej  chwili  zostały  otwarte
konsultacje. Pierwsze konsultacje miały miejsce w miesiącu wrześniu i to były
regionalne  konsultacje  strategiczne  z  udziałem  samorządów  województw,
organizacji rządowych i władz samorządowych stolic województw. Pytanie teraz,
czy ma pan wiedzę i czy Jastrzębie było proszone do tych konsultacji?

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Nie.  Nie  było  żadnych  informacji.  Pierwsza  informacja,  jaka  się  pojawiła,  to
październik, listopad ubiegłego roku, gdzie na konferencji w Ostrawie po stronie
czeskiej,  gdzie  Czechy  prezentowały  swoje  przygotowania  do  realizacji  kolei
szybkich prędkości. To jest projekt międzynarodowy powiązany z komunikacją
pomiędzy stolicami i  Czesi domagali  się od strony polskiej informacji,  którędy
kolej  po  stronie  polskiej  będzie  przebiegała?  Czesi  są  przygotowani  na  dwa
warianty  tj.od  strony  Bohumina  wejście  przez  Gorzyce,  Godów  w  kierunku
Jastrzębia. Mieli wskazywany ten kierunek przez stronę polską, że to jest wzięte
pod uwagę i w kierunku Zebrzydowic, gdzie mają wstrzymany od wielu lat plan
zagospodarowania i  korytarze  są wytyczone.  Natomiast ze strony polskiej  nie
było żadnej informacji i dopiero tam zobaczyliśmy pierwszy raz, że kolej szybkiej
prędkości jest planowana przez Jastrzębie.

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Z  informacji,  która  jest  w  internecie  wynika,  że  zostały  otwarte  konsultacje
lokalizacyjne od 10 lutego do 10 marca br. 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Tak, jestem umówiony z CPK na spotkanie i miało się odbyć jutro, ale przesunęli
na inny termin. 

W dalszej  części  posiedzenia  Przewodniczący  Komisji  odczytał  informację  nt.
otwartych konsultacji lokalizacyjnych.

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Mam tutaj  wstępny  przebieg  przez  Bzie  i  widać,  że  Bzie  jest  poszatkowane
proponowanymi  przebiegami  linii  i  miasto  również.  Przez  centrum  Bzia  tak
biegnie linia i jeszcze na południe druga linia i teraz oczywiście nie chodzi o to,
żeby to hamować, ale poważnie rozważyć, co byłoby dobre dla naszego Miasta,
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bo  przecież  wszyscy  jesteśmy  za  tym  rozwiązaniem.  Pracujemy  nad  jednym
rozwiązaniem  wspólnie  Jastrzębie-Pawłowice-Żory-Łaziska-Mikołów  i  to  jest
jedno.

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
To jest jedno.

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Natomiast,  to  jest  drugie  rozwiązanie  związane  z  Centralnym  Portem
Komunikacyjnym i  Szprychami,  ale  teraz  doszło  do  szczegółów i  mieszkańcy
potrzebują informacji, bo się boją.

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Trudno  nam  jest  udzielać  jakichkolwiek  informacji,  jak  sami  nie  mamy
dokładnych. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Pan Prezydent tutaj mówił o tym, że był kontakt z Centralnym Portem i również
poprosiłem  pana  Posła,  który  szybko  zadziałał.  Do  10  marca  mija  termin
konsultacji, a dwudziestego ósmego przyjedzie pan Prezes Horała.

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Dlatego  zostało  przesunięte  spotkanie  z  jutrzejszego  dnia,  żeby  uczestniczył
w nim Pełnomocnik Rządu ds. Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Miałbym prośbę w imieniu naszej Komisji, żeby się jeszcze raz spotkać przed w/w
spotkaniem, żebyśmy mieli warianty, które proponują i przygotować się do tego
spotkania,  a  potem  mamy  czas  do  10  marca,  kiedy  możemy  bardzo
merytoryczne uwagi odnieść. Działanie jest szybkie i z jednej strony to cieszy,
ale to musi być dobre dla naszego Miasta, a szczególnie w tym przebiegu, bo
Bzie szatkuje niesamowicie, a Pawłowice są ładnie objechane koleją.

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
To jest jeden z wariantów, a inny wariant mówi o przebiegu w kierunku Żor.
Natomiast są różne warianty i żaden z wariantów nie jest przesądzony, bo na
razie nic pewnego nie jest w tym wszystkim. 

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Nawet z samego procesu konsultacyjnego wynika, że to są warianty i teraz  jeżeli
konsultacje, to trzeba zająć stanowisko, a żeby zając stanowisko, to trzeba mieć
do czego odnieść to stanowisko, czyli do jakiś materiałów. Tutaj jest prośba do
pana  Prezydenta,  bo  urzędnicy  to  najlepiej  zrobią,  żeby  przygotować  jakiś
roboczy dokument. 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Nawet nie trzeba przygotowywać, bo to co dzisiaj dostałem, to mamy dokładnie
wyrysowane przebiegi.

Janusz Toborowicz-radny RM
Jak to się przekłada faktycznie na naszą topografię, jakie to są ulice?
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Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Część Bzia jakby była w pewnym trójkącie węzła.

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Mam prośbę, żeby urzędnicy przygotowali warianty i żebyśmy się spotkali tutaj
na roboczo. 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta
Wezmę  warianty,  które  mam z  CPK,  bo  nie  muszę  niczego  przygotowywać,
dlatego,  że  mamy  przez  CPK  wyrysowane  pewne  warianty  i  możemy  zrobić
dodatkowe spotkanie Komisji. Mogę spojrzeć na mapę i swoją opinię wyrazić,
natomiast nie wiem, co ma w zamyśle i który wariant preferuje CPK, ale to się
dopiero dowiemy dwudziestego ósmego. 

Tadeusz Sławik – Przewodniczący Komisji
Nie  będziemy  pytać,  tylko  który  jest  dla  nas  lepszy,  bo  to  dotyczy  naszej
miejscowości.   

W temacie  kolei  Komisja  uzgodniła  dodatkowe posiedzenie  w dniu  25  lutego
2020r. o godz. 14.00.

Ad.6.
Przyjęcie protokołu z dnia 21 stycznia 2020r.

Protokoły przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.

Ad.7.
Zakończenie posiedzenia.
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie
i zakończył posiedzenie Komisji.

Protokołowała
Alicja Kogut

                   Przewodniczący Komisji
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia

TADEUSZ SŁAWIK 
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